
Minister Vlčan požiada o uvoľnenie z funkcie
po korupčnej miliónovej dotácii od Budaja.
Fico: Vlčanova demisia nestačí – Musí vrátiť
1,4 milióna eur štátu a odísť má aj Budaj!
- CZ24 News | 5. května 2023

SLOVENSKO: Minister pôdohospodárstva Samuel Vlčan (nom. OĽaNO) požiada o uvoľnenie
z funkcie po tom, ako vyšlo najavo, že jeho firma Reko Recycling získala eurofondovú dotáciu 1,4
milióna eur na ministerstve životného prostredia Jána Budaja.

„Napriek tomu, že nevidím tak zo strany danej spoločnosti, ani zo svojej strany porušenie zákona.
Ani akékoľvek porušenie etických princípov, nechcem zotrvávaním vo funkcii,“ vyhlásil Vlčan s tým,
že firma sa stala predmetom predvolebnej kampane a útokov.

Zobrať poverenie viesť ministerstvo musí Vlčanovi prezidentka Zuzana Čaputová, ktorá môže zveriť
rezort iba niektorému z členov vlády vzhľadom na to, že kabinetu bola v decembri vyslovená
nedôvera.

Dotácia je na ekologizáciu skládky odpadov. V rámci výzvy uspela iba firma Reko, ostatných sedem
spoločností bolo neúspešných.

Pridelenie dotácie firme s ministrom Vlčanom v stredu kritizoval Smer, má o nej pochybnosti aj Za
ľudí a Sme rodina.

Minister Ján Budaj (predtým OĽaNO, teraz Demokrati) ju dal v stredu preveriť. Zároveň tvrdil, že
spoločnosť Reko splnila kritériá na získanie dotácie.

Premiér Eduard Heger reagoval, že si počká na výsledky kontroly. Vo štvrtok už Vlčan oznámil, že
v ministerskej stoličke skončí.

Ficovi Vlčanova demisia nestačí: Musí vrátiť 1,4 milióna eur štátu a odísť má
aj Budaj!

Ficovi Vlčanova demisia nestačí. Predseda opozičnej strany Smer-SD Robert Fico vyzýva
exministra pôdohospodárstva Samuela Vlčana, aby vrátil dotáciu 1,4 milióna eur od
ministerstva životného prostredia a to v plnej výške. Vlčan vo štvrtok odstúpil na základe
toho, že vyšla na povrch obrovská kauza súvisiaca s firmou Reko Recycling, ktorá tieto
peniaze dostala a ktorej konečným užívateľom výhod je práve exminister.

Fico si bol „Vlčanovu“ skládku pozrieť osobne
Fico tieto požiadavky na dočasnú vládu predostrel priamo spred skládky, na ktorú firma dotáciu
obdržala. Podľa Ficových slov bolo Vlčanove „divadlo“ na tlačovej besede typickým obrazom biedy
vládnutia koalície za ostatné tri roky. Dokonca tvrdil, že to, že ako minister pôdohospodárstva dostal
dotáciu od kolegu Budaja, je výsledkom dobrej práce ľudí vo firme, ktorej je majiteľom.

„Minister Vlčan v demisii dnes klamal na tlačovej konferencii, keď povedal, že on o tom projekte
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prakticky nič nevie. Prosím vás, to takéto sprostosti komu bude hovoriť? To akože majiteľ firmy
dostane ako dar 1,4 milióna eur a on sa tvári, ja o ničom neviem. Ale potom, keď už odpovedal na
nejaké otázky sa ukázalo, že vie o každom jednom detaile tejto podivnej transakcie. Tá došla do jeho
firmy. Klamal v priamom prenose, klamal všetkým, pretože ako minister mal veľmi jasne povedať, že
nemôže prijať jeho firma takýto dar, lebo je to evidentné rodinkárstvo,“ uviedol Fico.

Kauzu pôvodne otvorila ekoaktivistka Matejíčková
Na tlačovej konferencii Smeru sa zúčastnila aj ekoaktivistka Zuzana Matejíčková, ktorá už minulý
rok poukazovala na vzniknutý problém so skládkou. Dodala, že okrem arogancie moci, ktorú od
Vlčana cítila, boli aktivisti zastrašovaní listami. Okrem nich však podali trestné oznámenie aj na 75
ročnú dôchodkyňu po troch infarktoch. Kauzu pre tento moment slovami, že táto skládka je dokonca
v treťom ochrannom pásme, čo robí problém ešte vypuklejším.
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